
Jan Koníř – Horner APG (Irsko, Cork) 

Na stáži jsem byl v Irském městě Cork, kde jsem pobýval 1 měsíc. Stáže jsem se účastnil díky projektu Erasmus+ 

a naší škole –  Střední průmyslová škola strojní a elektrotechnická a Vyšší odborná škola, Liberec 1, Masarykova 

3, příspěková organizace. 

Byl jsem přiřazen do firmy Horner APG, která vyrábí řídící jednotky pro automatizaci výroby a prodává je téměř 

po celém světě. Moje pracovní činnosti byli různorodé. Jednou jsem řídící jednotky sestavoval, po té jsem je 

kalibroval a nahrával do nich software pro ovládání toho, k čemu jsou určeny (ovládání boilerů, strojů 

v pekárnách, ve vodárnách, farmářských strojů, monitorování energie....), a následně jsem kontroloval veškeré 

jejich funkce – funkci tlačítek a funkci vstupů/výstupů. Tuto práci jsem dělal zhruba 1. týden stáže. Další náplní 

práce byly překlady z angličtiny do češtiny. Překládál jsem technickou podporu pro program Cscape, kterým se 

jednotky konfigurovali a kalibrovali. Překládál jsem to z toho důvodu, že firma začala expandovat už i k nám a 

lidé ve firmách jsou rádi, když je k programu česká podpora. 

 

Angličtinu jsem určitě zlepšil, zejména mluvenou. Ve firmě se mnou všichni vstřícně komunikovali a vždy mi 

byli ochotni podat pomocnou ruku. Také jsem zde pochytil spoustu slovíček z technické angličtiny a ty se určitě 

budou někdy hodit. 

Rodina, která nás měla na starost, byla super. Přijali nás skoro jako vlastní děti, brali nás na výlety, dávali nám 

spoustu jídla a hlavně s námi hodně mluvili. Třeba výlet na pláž byl super zkušenost, bylo to tam opravdu 

krásné. 

 

Ve volném čase jsme jako skupina chodili na různé výlety – Jameson destilérka, Cliffs of Moher, Titanic 

muzeum v Cobh. Také jsme celkem pravidelně navštěvovali místní hospody. Po vyzkoušení zdejšího piva 

Guiness jsem se rozhodl, že zůstanu u klasického piva – Heineken. 

Z grantu bylo hrazeno vše - ubytování, stravování, MHD, pojištění a cesta. Vlastně ani nebylo potřeba brát si 

vlastní peníze z domova. Na stáž jsem se připravoval chozením na přípravné kurzy, na které jsem chodil každé 

pondělí po vyučování. 

Myslím, že se stáž vydařila a splnila má očekávání. Jsem moc rád, že jsem mohl být součástí projektu. Nejen, že 

jsem získal nové pracovní zkušenosti, ale také jsem zlepšil svou mluvenou angličtinu. Určitě bych jel při další 

příležitosti znovu. 


